
امیدوارم برای قرارداد ویلموتس آسیب نبینیم

علی نژاد: در مورد اساسنامه 

فوتبال جای نگرانی نیست 
مهـدی علی نـژاد، معـاون قهرمانـی وزارت ورزش و جوانـان 

دیـروز بعـد از پایـان مجمع انتخاباتی فدراسـیون تنیس در 

جمـع خبرنـگاران حاضـر شـد و به سـوالات مختلف پاسـخ 

داد. وی در مـورد اساسـنامه فدراسـیون فوتبـال و ایراداتـی 

که فیفا به آن گرفته اسـت، گفت: »اساسـنامه فدراسـیون 

در حال رفت و برگشت به فیفا است و نامه نگاری ها طبیعی 

اسـت. نگرانـی خاصـی وجـود نـدارد و امیدوارم اساسـنامه 

براسـاس قوانیـن داخلـی و بین المللی نهایی شـود.«

وی در مـورد نامـه انصـراف چهـار تیـم از حضـور در لیـگ 

فوتبـال تصریـح کـرد: »وزارت ورزش بـا هماهنگـی وزارت 

بهداشـت و سـتاد مقابلـه بـا کرونـا مجوزهایـی را بـرای 

بازگشـایی ها داده اسـت. در مورد فوتبال موضوع این بود 

که اول  خرداد مجوز تمرین داده شد و از ۲۲ خرداد مجوز 

برگـزاری لیـگ صـادر شـد. اینکـه فدراسـیون ها از جملـه 

فوتبال چه تصمیمی بگیرند دیگر در اختیار وزارت ورزش 

نیسـت. خـود فدراسـیون ها تصمیـم می گیرنـد.«  

علی نـژاد همچنیـن در مـورد قـرارداد ویلموتس و شـکایت 

وی گفت: »او شکایتی کرده است و دوستان در فدراسیون 

فوتبـال در حـال دفـاع هسـتند. مـا نمی توانیـم قضاوتـی 

کنیـم، امیدواریـم شـرایطی ایجـاد شـود کـه فدراسـیون 

فوتبـال آسـیبی نبینـد و اکنـون اظهارنظـر زود اسـت. 

نهایتـا بایـد دیـد فیفـا چـه تصمیمـی می گیـرد. بعـد از 

آن بـاز هـم کار تمـام نشـده اسـت و می تـوان بـه دادگاه 

عالـی ورزش شـکایت کـرد.«  او بـا تاکیـد بـر ایـن نکتـه که 

همکاری اسـتقلال و پرسـپولیس با کارگزاری ها مشـکلی 

بـرای واگـذاری بـه بخـش خصوصـی ایجـاد نمی کنـد، 

دربـاره هیات مدیـره اسـتقلال و اسـتعفای منـزوی گفت: 

»مذاکراتـی بـا بعضـی از افـراد مدنظـر انجام شـده اسـت. 

بایـد تایید صلاحیـت انجـام شـود. زمـان می بـرد و مجمـع 

هـم بایـد ایـن تغییـرات را تصویب کنـد. کار در حال انجام 

اسـت، امـا هیات مدیـره اسـتقلال و پرسـپولیس بـه زودی 

ترمیـم خواهد شـد.« 

جلسـه اضطـراری هیات رئیسـه فدراسـیون فوتبـال به منظـور بررسـی ایـرادات فیفا به 

اساسـنامه فدراسـیون فوتبـال، امـروز دوشـنبه برگـزار می شـود و اعضـا درخصـوص 

موضوعـات مطروحـه طـی چنـد روز اخیـر و هشـدارهای فیفـا نسـبت بـه پیش نویـس 

اساسـنامه فدراسـیون فوتبـال بـه بحـث و بررسـی خواهنـد پرداخت. 

در همین خصوص منصور قنبرزاده، عضو هیات رئیسه سازمان لیگ فدراسیون فوتبال 

بـه »فرهیختـگان« گفـت: »رویـه ای کـه فدراسـیون فوتبال پیش گرفته اسـت، مناسـب 

نیسـت. اگر خیلی سـریع مسـائلی که فیفا گوشـزد کرده را مدنظر قرار ندهند مطمئنا 

به سـمت ایجاد کمیته انتقالی پیش می رویم و اتفاقات گذشـته تکرار می شـود. درواقع 

به نظـر می رسـد چنانچـه بـا جدیـت مـواردی کـه فیفـا مدنظـر داشـته و بارها نسـبت به 

اصـلاح آنهـا اعلام نظر کرده، عملیاتی نشـود متاسـفانه به سـمت کمیتـه انتقالی پیش 

می رویـم کـه ایـن اتفـاق برای فوتبال ما فرآیند خوب و مناسـبی نیسـت.« 

قنبـرزاده دربـاره ایـرادات فیفـا بـه پیش نویـس اساسـنامه فدراسـیون فوتبـال گفـت: 

»واقعیـت ایـن اسـت کـه اعضـای مجمـع هـم در جریـان این ایـرادات نیسـتند. اگر به 

گذشـته برگردیـم زمانـی کـه فیفـا نسـبت بـه اساسـنامه فعلـی ایراداتی گرفـت، آنها را 

بـه فدراسـیون فوتبـال منعکـس کرد. در ادامه زمانی که از اعضای مجمع درخواسـت 

کردنـد تـا پیشـنهادهای خـود را درخصوص اصلاح اساسـنامه بدهند، اعضای مجمع 

این طـور اذعـان داشـتند کـه ایـرادات فیفـا را به مـا بگویید تـا تمرکزمـان روی ایرادات 

باشـد و درخصـوص بندهایـی کـه الزام بـه تغییرات دارند پیشـنهاد بدهیم که متعاقب 

آن رئیـس هیات فوتبـال کرمـان، نامـه ای را تهیـه کـرده و بـا امضـای اعضـای مجمـع 

بـرای دبیرکل ارائـه کرد.« 

وی افـزود: »در ایـن بیـن چنـد موضـوع مهـم اتفاق افتاد، اول اینکـه مجمع در جریان 

پیش نویسـی کـه بـرای فیفـا ارسـال شـده، قـرار نگرفت و کسـی از آن مطلـع و خبردار 

نشـد. نکتـه دوم ایراداتـی کـه فیفـا نسـبت بـه اساسـنامه فعلـی گرفـت آن را هـم در 

اختیـار اعضـای مجمـع قـرار نـداد. مـن تعـداد ایـرادات را مطلـع نیسـتم، امـا هروقت 

موضوعـی شـفاف نباشـد گمانه زنـی و شـایعه زیـاد می شـود و بـه اعتقادم فدراسـیون 

فوتبـال در ایـن خصـوص بایـد تغییـر رویـه بدهد.« 

قنبـرزاده تاکیـد کـرد: »اگـر خیلـی وقت هـا اسـتنادمان در کشـور بـه مقـررات فیفـا 

اسـت، تعجـب می کنـم چـرا در اصـلاح اساسـنامه ایـن موضوع بـر وقف مقـررات فیفا 

انجـام نشـد. وقتـی خـود فیفـا هم بخواهـد اساسـنامه اش را اصلاح کنـد پیش نویس 

آن را بـرای ۲۱۱ عضـو ارسـال کـرده و نقطـه نظراتشـان را می خواهـد. فیفـا به عنـوان 

رکـن بالا دسـتی ایـن کار را انجـام می دهـد و جـا داشـت فدراسـیون فوتبـال هـم قبل 

از ارسـال پیش نویـس بـه فیفـا آن را جهـت اطـلاع هرچـه بیشـتر برای اعضـای مجمع 

می فرسـتاد تـا آنهـا نقطـه نظـرات خـود را بدهنـد، امـا ایـن اتفـاق نیفتـاد و ایـن رویـه 

درنهایـت باعـث یـک جـو روانی ناخوشـایند شـده و فضـای بی اعتمـادی به وجود آورد 

کـه به نظـرم ایـن رویـه بایـد اصلاح شـود.« 

عضـو هیات رئیسـه سـازمان لیـگ فدراسـیون فوتبـال یـادآور شـد: »یکـی از اصـول 

اصلـی فیفـا حتـی دربـاره مسـائل مالـی، شفاف سـازی  اسـت و گویـا یکـی از ایرادات 

فیفـا گویـا بـه عدم وجـود کمیتـه مالـی مسـتقل کـه توسـط اعضـای مجمـع انتخـاب 

می شـود در اساسـنامه مربـوط می شـد. خـود فیفـا چنیـن کمیتـه ای دارد کـه تمامی 

پرداختی هـا و مسـائل مالـی را به صـورت شـفاف روی سـایت خـود مشـخص می کند. 

بـه هـر حـال ایـن مسـائل چیزهـای جدیـدی نیسـتند و قبـلا هم گفتـه بودند کـه باید 

کمیته هـای قضایـی و مالـی به همـراه کمیتـه انتخاباتی فدراسـیون فوتبال، مسـتقل 

باشـند یعنـی اینکـه اگـر یـک عضو هیات رئیسـه اگر فردا باز هم خواسـت برای سـمت 

فـوق دوبـاره کاندیـد شـود، کمیتـه انتخاباتـی نبایـد توسـط هیات رئیسـه ای انتخاب 

شـود کـه خـودش ذی نفـع اسـت. در تمـام دنیا به این شـکل اسـت که ایـن کمیته ها، 

اسـتقلال به تمـام معنـا دارنـد و منتخـب و منصوب هیات رئیسـه نیسـتند چون در غیر 

ایـن صـورت این دیگر اسـمش اسـتقلال نیسـت.« 

قنبـرزاده دربـاره زمـان برگـزاری انتخابـات تصریـح کـرد: »مـن اطلاعـی نـدارم حتـی 

همیـن زمان بنـدی ای کـه برای فیفا ارسـال شـد هم برای اعضای مجمع ارسـال نشـد 

تا مجمع از آن مطلع شـود. عجیب اینکه به جای ایجاد دیوار شیشـه ای، مسـائلی که 

هیچ گونـه جنبـه محرمانـه بـودن ندارنـد را در یـک اتاق دربسـته در فدراسـیون برایش 

تصمیـم می گیرنـد و بعـد کـه مسـائل رسـانه ای می شـود همه آن را تکذیـب می کنند، 

در حالی کـه مصلحـت فدراسـیون فوتبـال حکـم می کنـد مثـل نهـاد بالادسـتی اش 

شـفاف و روشـن عمـل کنـد. اگـر ایـن پیش نویـس دسـت اعضـا می رسـید حتمـا آنها 

کمـک می کردنـد تـا اتفاقـی کـه رخ داده امـروز بـه ایـن شـکل نباشـد. مجمعـی کـه 

آنقـدر اختیـار دارد کـه بـا شـرایطی فدراسـیون را منحـل کنـد، پـس چطـور می شـود 

مجمعـی کـه تـا ایـن حـد اختیـار دارد، پیش نویس اساسـنامه بدون اطلاع یـک نفر از 

اعضـا بـه فیفـا ارسـال می شـود؟ تـازه درخواسـت هـم دادند که ایـن اتفـاق بیفتد، اما 

کسـی اعتنایـی بـه ایـن موضوعـات نکـرد و احترامی برای ایـن عزیزان قائل نشـدند.« 

وی در پایـان تاکیـد کـرد: »فیفـا یک سـری مسـائل را صریـح گفتـه کـه به طـور مثـال 

عدم دخالت دولت نیز به این شـکل عنوان شـده اسـت، اما وقتی این صراحت وجود 

دارد تعجب می کنم چرا در اساسنامه پیشنهادی که دوباره فدراسیون فوتبال ارسال 

می کنـد، بـار دیگـر ایـن بنـد را آورده انـد کـه ظاهـرا معـاون وزیـر حـذف ولـی وزیـر در 

مجمع حفظ شـود. فیفا با کسـی شـوخی و تعارف ندارد و این طور نیسـت که با لابی 

و خواهـش و این طـور مسـائل کارهـا پیـش بـرود و بعدا می تواند دردسر سـاز شـود.« 

  گزارش

بررسی ایرادات فیفا به اساسنامه فدراسیون در گفت وگوی »فرهیختگان« با عضو هیات رئیسه سازمان لیگ 

خطر کمیته انتقالی بیخ گوش فوتبال ایران
جلسه اضطراری فدراسیون امروز برگزار می شود 

گزارش »فرهیختگان« از اقدامات پشت پرده فرزند مدیر ارشد ورزشی

آقازاده ای که از رستوران داری به دلالی و هتل سازی رسید

صافی: دنبال قهرمانی ششم در سوپرلیگ هستیم

کاراته دانشگاه آزاد اسلامی 

بیشترین سهم را در المپیک دارد

ماجدی: صحبتی درباره بازگشتم نشده، دلیل فحاشی هواداران را نمی فهمم

دشمنان مجیدی می خواهند گزینه های خود را قالب کنند 

گفت وگوی رسانه کروات  با مدافع ایرانی دینامو زاگرب

محرمی: رفتن به بارسلونا رویاپردازی است
فعلا به دینامو فکر می کنم

جلسه اضطراری فدراسیون امروز برگزار می شود

خطر کمیته انتقالی 
بیخ گوش فوتبال

محمدرضاحاجیعبدالرزاق
روزنامه نگار

محمدآقاییفرد
 روزنامه نگار

آقازاده! این کلمه ای اســـت که در سال های اخیر به هرکسی 

چســـبیده حواشـــی زیادی برای او ایجاد کرده است. ماجرای 

آقازادگی در ورزش ایران البته بحث جدیدی نیست. از چند سال 

قبـــل زمزمه هایی مبنی بر دخالت برخی از آقازاده ها در ورزش 

شنیده می شد، اما از آنجایی که هیچ مدرکی در این باره وجود 

ندارد، صحبت کردن از آنها کمی گنگ است. در سال های اخیر 

البته بارها رسانه های مختلف ازجمله »فرهیختگان« درباره نقش 

برخی آقازاده در ورزش گزارش هایی منتشـــر کردند، اما نه تنها 

دخالت ها کمتر نشد، بلکه آقازاده ها بیشتر و بیشتر در ملا عام 

حضور پیدا کردند و آزادانه به فعالیت های اقتصادی حاصل از 

رانت پدر پرداختند و این رویه به طرق مختلف ادامه دارد. مدتی 

قبل بود که درباره یک آقازاده و تاثیر پدرش در موفقیت های او 

پرداختیم. گزارشی که واکنش های متفاوتی را در پی داشت و 

این  بار قصد داریم به ماجرای فعالیت های اقتصادی یکی دیگر 

از آقازاده ها که کلان تر از قبلی است، بپردازیم. 

 از رستوران داری تا دلالی

براســـاس شـــنیده های »فرهیختگان«، فرزند یکی از مدیران 

ارشـــد ورزشـــی که تحصیلات آکادمیک دارد و بارها نام او در 

فعالیت های اقتصادی دخیل در ورزش شنیده شده است، این 

روزها بیش از پیش درگیر حل مشکلات باشگاه های بزرگ است! 

رستوران داری، هتل داری و دلال اسپانسرها از جمله مواردی 

اســـت که به این آقازاده نسبت داده می شود. یکی از مدیران 

اسبق استقلال در این باره می گوید: »روزی دروازه بان پیشین 

اســـتقلال درباره رستوران این فرد با من صحبت کرد. ظاهرا او 

به همراه همسرش به رستوران این آقازاده دعوت شده بود و پس 

از آنکه وضعیت آنجا را مشـــاهده کرد، ترجیح داد جمع را ترک 

کند زیرا ممکن بود مشـــکلات منشـــوری برای او اتفاق بیفتد. 

درنهایت هم شنیدم آن رســـتوران چند ماه پیش به دلیل سرو 

مشروب، پلمب شده است!« 

ماجـــرا البته به همین جا ختم نمی شـــود؛ آقازاده جنجالی این 

روزها به همراه یکی از مسئولان شناخته شده و فعال در فوتبال، 

در حال ساخت یک هتل در یکی از شهرهای شمالی کشور است. 

او همچنین برای یکی از باشگاه های مطرح هم کم نگذاشته و 

گفته می شود یکی از طرفینی بود که کارگزار باشگاه را به مسئول 

باشگاه معرفی کرد تا درنهایت قراردادی هنگفت به امضا برسد. 

فعالان عرصه اقتصاد می دانند که دلالان اسپانسر برای امضای 

این گونه قراردادها معمولا ۱۰ درصد از قرارداد را دریافت می کنند، 

اما اینکه آقازاده مذکور، دریافتی داشـــته یا خیر را نمی دانیم و 

اطلاعات موثقی در این باره به دست مان نرسیده است. 

 جلسات در دبی برای از بین بردن رد  پا

مدتی قبل یکی از دوستان آقازاده معروف درباره او صحبت های 

بسیاری کرد و اطلاعات موثقی را به »فرهیختگان« داد که انتشار 

برخی از آنها اخلاقی نیست، اما ذکر یک نکته ممکن است برای 

شما جالب باشد؛ دوست مذکور که اتفاقا در یکی از وزارتخانه ها 

هم ســـمت دولتی داشت، می گفت: »فلانی آدم زرنگی است، 

تمام جلساتش را در دبی برگزار می کند تا به صورت اتفاقی هم 

که شده ردپایی از او به جا نماند.« با این حال ردپاهایی از او به جا 

مانـــده و اگر مراجع ذی صلاح به این ماجرا ورود کنند احتمالا 

حقایق بیشـــتری درباره این آقازاده افشا خواهد شد. هرچند 

شاید تا آن زمان دیگر پدرش در قدرت نباشد!
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   کفاشیان گزینه فیفا برای ریاست کمیته انتقالی

ظاهرا فدراسـیون بین المللی فوتبال به این نتیجه رسـیده که فدراسـیون فوتبال 

ایـران، قصـد پیـروی از دسـتورات را نـدارد و برخـی منابـع می گوینـد تصمیمـات 

بـرای تعلیـق فوتبـال و تشـکیل کمیتـه انتقالـی گرفتـه شـده اسـت. یـک منبـع 

آگاه در ایـن خصـوص بـه »فرهیختـگان« اعـلام کـرد کـه فیفـا بـه انـدازه کافـی به 

فدراسـیون ایـران فرصـت داده و اگـر اتفـاق خاصـی رخ ندهـد با توجه بـه رویه ای 

کـه مدیـران فوتبـال و البتـه ورزش ایران در پیش گرفته اند شـاهد تشـکیل کمیته 

انتقالـی خواهیـم بـود و گفتـه می شـود ریاسـت آن نیـز طبـق نظـر فیفـا بـه علـی 

کفاشـیان خواهد رسـید! 

کفاشیان گزینه 

فیفا برای ریاست 

کمیته انتقالی


